



Office of Communications

U.S. Citizenship  
and Immigration  
Services

# USCIS Update

Jan. 25, 2010

## **USCIS Warns of Immigration Scams Targeting Haitian Applicants for Temporary Protected Status**

**WASHINGTON**—U.S. Citizenship and Immigration Services has announced that eligible Haitian nationals in the United States may file for [Temporary Protected Status](#) (TPS). Details and procedures for applying for TPS are available in the [Federal Register](#) notice published on January 21, 2010.

Please be aware that some unauthorized practitioners may try to take advantage of you by claiming they can file TPS forms. These same individuals may ask that you pay them to file such forms. We want to ensure that all potential TPS applicants know how to secure legitimate, accurate legal advice and assistance.

A list of accredited representatives and free or low-cost legal providers is available on the USCIS website under Resources/Finding Legal Advice. Please see our [Fact Sheet](#), “USCIS Warns of Immigration Scams Targeting Haitian Applicants for Temporary Protected Status” for helpful tips and further information on how to protect yourself from becoming a victim of fraud. We hope you will use this resource.

– USCIS –

# Fact Sheet

Jan. 25, 2010

## **USCIS Warns of Immigration Scams Targeting Haitian Applicants for Temporary Protected Status**

USCIS warns Haitians applying for temporary protected status to be aware of immigration scams. USCIS has a dedicated website providing guidance on its response to Haiti at [www.uscis.gov/haitianearthquake](http://www.uscis.gov/haitianearthquake).

### **Representation**

You do not need to have an attorney or a representative to apply for temporary protected status. If you choose to have a representative when filing an application or petition with USCIS, you may be represented by an attorney or an accredited representative of a recognized organization. Your representative must file a “Notice of Entry of Appearance as Attorney or Representative” form (Form G-28) with your TPS application. Please visit the “Finding Legal Advice” page on the USCIS website for more important information on this topic.

A list of free or low-cost legal service providers and a list of BIA accredited representatives are available on our website at the above link.

### **USCIS Forms & Fees**

All USCIS forms are available at no charge on [www.uscis.gov/forms](http://www.uscis.gov/forms) or by calling the USCIS Forms hotline at (800) 870-3676. Applications for temporary protected status cannot be submitted online. The fee to submit Form I-821, Application for Temporary Protected Status, is \$50. A biometrics fee of \$80 is also required. The fee to file Form I-765, Application for Employment Authorization, is \$340. If you cannot afford the fees, a fee waiver may be available.

### **Helpful Tips**

The following tips will help you to avoid becoming a victim of an immigration scam:

- **DO NOT** sign any blank papers or documents that you do not understand
- **DO NOT** sign any documents that contain false or inaccurate information
- **DO NOT** let anyone keep your original documents
- **DO NOT** pay more than a nominal fee to someone who is not an attorney or make payments on the internet
- **DO** make photocopies of all documents prepared or submitted for you
- **DO** get a receipt any time you pay someone to assist you in completing or submitting forms
- **DO** verify that your attorney is licensed or your representative is accredited by BIA

For additional information on how to avoid becoming a victim of an immigration scam or and how to verify whether an attorney is licensed or a representative is accredited by BIA, please visit the “Don’t Be a Victim of Immigration Fraud” and “Finding Legal Advice” links at [www.uscis.gov/haitianearthquake](http://www.uscis.gov/haitianearthquake).

– USCIS –

## Bulletin d'Information

25 Janvier 2010

### **Le Service de l'Immigration et de la Naturalisation met en garde contre les escroqueries visant les Haïtiens demandeurs du Statut de Protection Temporaire (Temporary Protected Status)**

Le Service de l'Immigration et de la Naturalisation (USCIS) met en garde les Haïtiens demandeurs du Statut de Protection Temporaire (TPS) contre les escroqueries sur l'immigration. Le USCIS a mis en place un site internet dédié à donner des informations sur sa réaction envers Haïti au [www.uscis.gov/haitianearthquake](http://www.uscis.gov/haitianearthquake).

#### **La représentation**

Vous n'avez pas besoin d'un avocat ou d'un représentant pour demander le Statut de Protection Temporaire (TPS). Si vous désirez avoir un représentant lors du dépôt d'une demande ou d'une pétition auprès de l'USCIS, vous pourriez vous faire représenter par un avocat ou un représentant accrédité d'une organisation reconnue. Votre représentant devra déposer avec votre demande de TPS, le formulaire "Notice of Entry of Appearance as Attorney or Representative" (Form G-28). Veuillez consulter la page "Finding Legal Advice" (Comment trouver un avocat) sur le site internet de USCIS pour de plus amples informations sur ce sujet.

Une liste de prestataires de services juridiques à prix modique ou gratuit et celle des représentants attitrés par le BIA sont disponibles sur notre site internet au lien ci-dessus.

#### **Formulaires de USCIS & Frais**

Tous les formulaires de USCIS sont disponibles gratuitement sur le site [www.uscis.gov/forms](http://www.uscis.gov/forms) ou en appelant le numéro gratuit des Formulaires USCIS au (800) 870-3676. Les demandes du Statut de Protection Temporaire ne peuvent pas être soumises en ligne. Les frais de dépôt du Formulaire I-821, Application for Temporary Protected Status (Demande du Statut de Protection Temporaire) sont de \$50. Il est aussi requis des frais biométriques de \$80. Les frais de dépôt du Formulaire I-765, Application for Employment Authorization (Demande d'Autorisation d'Emploi), sont de \$340. Si vous n'avez pas les moyens de payer les frais, une dérogation au paiement des frais peut être disponible.

#### **Conseils utiles**

Les conseils suivants vous aideront à éviter de devenir victime d'une escroquerie sur l'immigration:

- **NE SIGNEZ AUCUN** papier ou document en blanc que vous ne comprenez pas
- **NE SIGNEZ AUCUN** document contenant des informations fausses ou erronées
- **NE LAISSEZ** personne garder vos documents originaux
- **NE PAYEZ PAS** au delà d'une somme symbolique à quelqu'un qui n'est pas un avocat et n'effectuez pas de paiements sur internet.
- **FAITES** des photocopies de tous les documents remplis ou déposés à votre nom
- **DEMANDEZ** un reçu à chaque fois que vous payez quelqu'un pour qu'il vous assiste à remplir ou à déposer des formulaires
- **VERIFIEZ** que votre avocat est agréé ou que votre représentant est attitré par le BIA.

Pour toutes informations complémentaires concernant comment éviter de devenir une victime d'une escroquerie sur l'immigration ou comment vérifier si un avocat est agréé ou un représentant est attitré par le BIA, veuillez consulter les liens "Don't Be a Victim of Immigration Fraud" (Ne devenez pas une victime de la fraude sur l'immigration) et "Finding Legal Advice" (Comment trouver un avocat) au site [www.uscis.gov/haitianearthquake](http://www.uscis.gov/haitianearthquake).



## FÈY ENFOMASYON

25 JANVYE 2010

### USCIS vle Avèti nou de tout Magouy ki ka Fèt lè Ayisyen ap Aplike pou Pwoteksyon Eitati Tanporè.

USCIS vle avèti nou de tout magouy ki ka fèt lè Ayisyen ap Aplike pou pwoteksyon estati tanporè. USCIS gen on wèbsayt ki la disponib pou repon a tout kesyon sou Ayiti nan [www.uscis.gov/haitianearthquake](http://www.uscis.gov/haitianearthquake).

#### Reprezantasyon

Ou pa oblije genyen on avoka ni on reprezantan pou'w aplike pou pwoteksyon estati tanporè. Men, si ou vle pran on reprezantan lè w'ap ranpli aplikasyon an ou byen demand lan ak USCIS, ou gen dwa gen on avoka ou byen on reprezantan depi ke yo rekonèt òganizasyon li an. Reprezantan'w lan dwe ranpli fòm G-28 ki vle di ke se li k'ap reprezante'w pou aplikasyon TPS lan. Souple, ale lan paj "Finding Legal Advice" nan wèbsayt USCIS pou nou jwenn plis enfòmasyon sou sijè sã.

Gen on lis avoka/reprezantan ki bay sèvis gratis ou byen pou on ti kal kòb ansanm ak lis reprezantan ke BIA rekonèt lan ki disponib nan wèbsayt ke nou mansyone anvan an.

#### Fòm ak Frè USCIS yo

Tout fòm USCIS yo gratis; ou ka jwenn yo nan [www.uscis.gov/forms](http://www.uscis.gov/forms) ou byen rele nan liy espesyal pou fòm ke USCIS ouvri pou ka ede moun nan telefòn, nan nimewo (800)870-3676. Ou pa ka voye aplikasyon pou pwoteksyon estati tanporè a pa entènèt. Frè pou voye ansanm ak Fòm I-821, aplikasyon pou pwoteksyon estati tanporè an se \$50. Frè pou biometri an se \$80. Frè pou'w voye ansanm ak fòm I-765 lan ki se aplikasyon pou pèmi travay lan, se \$340. Si ou pa ka peye frè sa yo, gen on papye ki disponib ke ou ka ranpli pou 'w montre ke ou pa ka reponn ak frè sã.

#### Kèk Konsèy ki ka Ede'w

Konsèy sa yo pwa'l anpeche'w tonbe viktim nan magouy ki ka fèt nan zafè imigrasyon:

- **PA** siyen oken papye blan ou byen oken pyès ke ou pa konprann
- **PA** siyen oken pyès ki gen enfòmasyon ki fo ou byen ki pa kòrèk
- **PA** kite pèsòn kenbe pyès original ou
- **PA** peye plis ke on ti kraze kòb a on moun ki pa on avoka ni pa voye kòb pa entènèt
- **FÈ** fotocopi tout pyès yo te prepare ou byen yo te voye pou ou
- **MANDE** on resi chak fwa ke ou peye on moun pou ede'w ranpli ou byen voye fòm yo ale.
- **VERIFY** ke avoka nou an gen dwa pou'l pratike ou byen reprezantan nou an, BIA rekonèt li

Si ou bezwen plis enfòmasyon sou ki jan pou'w pa tonbe viktim nan magouy lan zafè imigrasyon, ou byen ki jan pou verifye si on avoka gen dwa pou'l pratike ou byen si BIA rekonèt reprezantan an, souple ale nan "Don't be a Victim of Immigration Fraud" ak "Finding Legal Advice" ki nan [www.uscis.gov/haitianearthquake](http://www.uscis.gov/haitianearthquake).

-USCIS-